
Predpokladaný
kalendár podujatí:

10. február
Fašiangové slávnosti

27. apríl
Pálenie Ďura

(atrakcie pre deti)

30. apríl
Stavanie mája

26. máj
Sv. omša Vŕšky

Jún
Hasičská súťaž

4.- 7. júl
Hody v obci

Október
Jesenné slávnosti

19. október
Stretnutie s občanmi 

nad 70 rokov

7. december 
Mikuláš v obci,

zapálenie Adventnej
sviece
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Úvod 
Je za nami rok 2023, ktorý bol 
vo viacerých oblastiach 
najťažší. Stále pokračovala 
vojna na Ukrajine, začal tiež 
konflikt v pásme Gazy. Do 
toho nárast cien energií
a veľká inflácia, kde prezento-
vané čísla sú len odvar
v porovnaní so skutočnosťou.
U nás padla vláda, vládla 
dočasná neviditeľná vláda
a po voľbách vznikla krehká 
zmena. Ľudí neustále
zavaľujú negatívne správy, je 
lepšie mnohokrát to ani 
nesledovať. Každý máme 
dosť svojich problémov
a starostí a tie za nás nikto 
nevyrieši. Preto je dôležité 
mať pokoj v sebe.
K tomu treba hlavne zdravie, 
spokojnosť a dobré vzťahy 
doma, v rodine, so susedmi
a v našej dedine. To vám všet-
kým prajem.  Igor Daško
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Čo sa dialo v roku 2023 
Predošlý rok bol konečne rokom bez protipandemických opatrení. V obci sme finišovali na 
zateplení a následnej fasáde na sklade DHZ. Ten sme skolaudovali a na jeseň sa dobetónovala 
príjazdová plocha. Realizovala sa aj výmena oplotenia v prednej časti objektu. Na cintoríne 
sme museli dať zrezať lipu v strede cintorína. Prišlo aj k náhrade živého plota za betónový od 
suseda, kde na základe jeho žiadosti prišlo k odpredaju časti pozemku a následne na ich 
náklady sa vybudoval nový plot. Je podaný projekt cez MAS Vršatec na obecný parčík pri 
futbalovom ihrisku. V rámci cyklotrasy Kameničany – Nemšová je začaté územné konanie. 
Žiaľ, na niektoré vyjadrenia sa strašne dlho čaká. Začali sa rokovania s Farmou Kameničany
o odkúpení časti pozemku, čím by sa zväčšil areál pri letnom kultúrnom stánku. V decembri 
nám bola pridelená dotácia z Ministerstva financií na rozvoj regiónov. Z nej budeme realizovať 
rekonštrukciu priestranstva pre kultúrne podujatia a sociálnu vybavenosť. Chceme po hodoch 
zbúrať staré zázemie aj so sociálnymi zariadeniami, nakoľko ich stav je hrozný, a postaviť nové 
zariadenie, kde bude všetko pod jednou strechou aj s kúrením. V rámci spoločenského života 
sme sa tiež vrátili do normálu. Po 3 rokoch boli v obci fašiangy aj so zabíjačkovými špecialitami. 
V apríli sme pálili Ďura s bohatým programom pre deti. Krásne počasie bolo počas omše na 
Penkách. Podarilo sa aj úspešne si pripomenúť 830. výročie prvej písomnej zmienky počas 
hodového víkendu , na svoje si mohli prísť mladí aj starší. Na obecnom úrade bola krásna 
výstava fotografií z obce. V auguste sme zapálili vatru zvrchovanosti aj s hudobným dopro-
vodom. Prvý októbrový víkend patril výletu do Prahy z našej obce pod záštitou Občianskeho 
združenia Kameničany. V decembri sa tradične konal príchod sv. Mikuláša, ale aj so zapaľo-
vaním adventných sviec, čo bola novinka. Podrobnejšie sa tomu budú venovať aj iné články. 
Vždy sa dá robiť viac, ale na všetko treba ochotných ľudí. Ja preto vyslovujem veľké poďako-
vanie všetkým, ktorí svojou pomocou alebo nápadmi prispievajú k spoločenskému dianiu
v obci. 
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Výlet so Prahy
V dňoch 7.-8. októbra sa uskutočnil zájazd z obce do stovežatej Prahy. Organizoval sa v spo-
lupráci s Občianskym združením Kameničany a zásluhou p. Janky Veselej. V rannom čase cca 
2:30 hod. sme vyrazili autobusom, a keďže sa nám viacerým podarilo zaspať, ani sme nevedeli 
ako, a o pol ôsmej sme boli v Prahe. Odfotili sme sa na Václaváku a potom už po skupinkách 
sme sa vybrali navštíviť pamiatky. Pozreli sme Orloj, Karlov most, Hradčany, niektorí aj Petřín 
respektíve Strahov. K Prahe patrí aj nespočetné množstvo krčmičiek s pivom, a tak sme nazreli 
aj do nich. Asi najviac sa nás zastavilo v krčme „U Fleků“. Popoludní sme sa premiestnili na 
ubytovanie do hotela Panorama na Pankráci. Po raňajkách, keďže mrholilo, zvažovali sme 
cestu domov, ale veľká väčšina si priala zostať ešte v meste. Počasie sa umúdrilo a my sme 
mohli obdivovať ďalšie zákutia v meste. Popoludní sme vyrazili na cestu domov, a keďže 
všetko dobre dopadlo, šťastne sme sa vrátili.

Futbalový klub Kameničany
Po skončení jarnej časti ročníka 2022/23 sme, žiaľ, boli nútení neprihlásiť klub do ďalšej sezóny. 
Je za tým hlavne nedostatok hráčov. Podpisujú sa pod to aj neúspešné posledné sezóny, kedy 
bodovať bolo veľmi ťažké. Aj keď sa zohnali vždy nejakí noví hráči, nedokázali mnohí z nich  
vydržať. Vyústilo to tak, že veľa zápasov hrali len jedenásti príp. aj o jedného hráča menej. 
Je čas, kedy sme zažili jeseň 2023 bez futbalu v obci... 
Veríme, že príde čas a futbal v obci ožije!   
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Nakladanie s odpadmi 

// NEPREHLIADNITE //

Odpadové hospodárstvo je odvetvie, ktoré prechádza neustálymi zmenami a nárastom cien. 
Preto je dôležité venovať mu pozornosť. Pre rok 2024 platí posledný rok výnimka na zavedenie 
povinnosti mechanicko-biologickej úpravy odpadu pred uložením na skládku. To znamená, že 
od 1.1.2025 bude táto služba spoplatnená!!! Jedná sa o značný nárast. Najskôr krátky priebeh 
zmien za posledné roky: uloženie odpadu na skládke stojí 58,25€/t . Od 1.1.2019 platí zákon
č. 329/2018 Z. z . o poplatkoch za uloženie odpadu. Ten sa určuje podľa miery vytriedenia 
komunálneho odpadu. Keďže za rok 2022 sme dosiahli úroveň nad 50%, poplatok bol vo výške 
15€/t. Ale ešte v roku 2019 bola výška poplatku za túto istú mieru vytriedenia 7€/t. K tomu 
treba pripočítať každoročné navyšovanie nákladov od zberovej spoločnosti Marius Pedersen 
na úrovni inflácie, ktorú uvádzajú každý rok vo výške 11-12%. Takže náklady rastú stále. Je veľmi 
dobré, že mieru vytriedenia vieme udržať nad 50% aj vďaka zberu konárov a elektro odpadu, 
lebo zložky ako plasty či kartóny nám tony moc nenavýšia. Ale najdôležitejšie je znižovať 
množstvo komunálneho odpadu uloženého na skládku. Tu sú nasledovné čísla množstva 
komunálneho odpadu:
rok 2021 – 111,7 t,  rok 2022 – 109 t,  rok 2023 – 94,12 t. 
Je veľmi dobré, že množstvo medziročne klesá. Znížiť hodnotu komunálneho odpadu je pre 
nás najdôležitejšie!!!! Vidieť, že mnohí občania pristupujú k triedeniu správne. Teraz sa vráťme 
k poplatku za mechanicko-biologickú úpravu odpadu pred uložením na skládku. Spoločnosť 
Marius Pedersen nám oznámila, že za jednu tonu si bude účtovať poplatok vo výške 66€/t!!!! 
Takže platíme za uloženie cca 60€/t, poplatok za mieru vytriedenia 15€/t a pribudne tento 
náklad. Koľko potom bude poplatok za komunálny odpad na jednu osobu? Na rok 2024 je vo 
výške 26€/osoba, v ktorom je zohľadnená len miera inflácie. Pri množstve vyprodukovaného  
komunálneho odpadu na úrovni roku 2022 by bol určite 41€/osoba, ak zoberieme množstvo za 
rok 2023, sme na úrovni minimálne 38€/osoba. 
Znižovanie množstva komunálneho odpadu je jediná cesta ako nemať taký evidentný nárast 
ceny. Skutočne treba čo najviac odpadu z domácností správne vytriediť. Máme záujem aj
o evidenciu vývozu odpadov z domácností. Je to ďalší nástroj, ako ľudí motivovať. So zberovou 
spoločnosťou jednáme o čipovaní nádob. Máme taktiež iné ponuky na čipovanie aj triedených 
zložiek. Je možné, že bude platiť aj nulová donášková vzdialenosť. To by znamenalo, že papier 
a kartóny by sme zbierali z domácností v modrých vreciach. Do žltých vriec by patrili plasty, 
tetrapaky, alobal, plechovky. Samozrejme treba mať na zreteli, že do komunálneho odpadu 
nepatrí biologicky rozložiteľný odpad ako šupky zo zemiakov, zeleniny, lístie či tráva!!!!
Aj zberová spoločnosť nebude musieť nádobu s takýmto odpadom vyviesť!!!! V obci boli 
rozdané na tento účel kompostéry, ktoré budú rozdané aj do nových domov. Do kompostéra 
patrí kuchynský odpad či zvyšky jedla, avšak tými netreba plytvať. Ak by sme prešli na zber 
kuchynského odpadu, treba vedieť, že vývoz jednej takejto nádoby stojí 6 – 7 €. Keby si 
chceme zhrnúť na záver poplatky, ktoré platíme za komunálny odpad, tak to vychádza: za 
vývoz KO – 75,43 €/t, poplatok za uloženie – 58,25€/t, poplatok podľa miery vytriedenia – 15€/t, 
+ od 1.1.2025 za mechanicko-biologickú úpravu: 66€/t. 
Ako sa situácia bude vyvíjať v priebehu roka, Vás budeme určite informovať.
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Preteková sezóna 2023 – ZO CHPH Kameničany
Pred pár dňami sme sa prehupli do nového roka 2024. Je to pre nás mnohých, rok veľkých 
očakávaní:
-ukončenie vojny vo svete, väčší rast našej ekonomiky, pokles alebo pozastavenie rastu znižu-
júcich životnú úroveň obyvateľov Slovenska, rast miezd, lepšia úroveň zdravotnej starostlivosti, 
väčšia úroveň školstva atď.  Je ešte veľa vecí, ktoré by sme si my občania Slovenska priali.  Ja by 
som Vám úvodom roka chcel popriať veľa zdravia, šťastia v rodinnom kruhu, veľa pokoja, 
dobrého úsudku pri dôležitom rozhodovaní. Každý rok na konci starého, alebo začiatkom 
nového sa konajú sviatky chovateľov poštových holubov , ktoré sa uskutočňujú formou hlavne 
výstav poštových holubov.  Týchto výstav sa zúčastňuje gro chovateľov. Je to najlepšia príleži-
tosť stretnúť priateľov z celej SR , časť chovateľov Čiech , hlavne priateľov z Moravy.  Je to 
príležitosť výmeny skúseností – nákupu rôznych produktov pre svojich miláčikov a porovnanie 
sa s chovateľským svetom . Na našej národnej výstave sme sa zasa zviditeľnili – najvyššia cena 
vstupného 15,- € , prvýkrát v histórii platili vstupné aj ženy, veľa chýb v organizácii , malé prie-
story, ktoré boli veľmi preplnené. Organizátori sa zabudli pozrieť v minulých rokoch po 
výstavných halách. Inak by zistili, že cca 80% chovateľov má blond poťah na hlavách, čo 
znamená, že veľká časť našich členov je od 60 rokov nahor. Preto by sme sa mali zamyslieť aj 
pri organizovaní takýchto podujatí, ako získať mladých ľudí pre náš koníček a nie ich svojou 
nenásytnosťou   odrádzať hneď v začiatkoch . Po tejto mojej krátkej úvahe chcem prejsť aj
k činnosti našej ZO CHPH Kameničany pre rok 2023. V tomto roku sme registrovali 22 cho-
vateľov ZO, z čoho najmladší chovateľ má 35 rokov , ostatní 60+. Priemerný vek chovateľov 
našej ZO je 67 rokov. V posledných dvoch rokoch sa k nám prihlásili chovatelia , všetko nad 60 
rokov. Táto veková hranica nás delimituje aj pri našej činnosti. Na jar na prvé nasádzanie
holubov na preteky príde 17 – 18 chovateľov , nasadíme aj 600 ks holubov na súťažný závod. Na 
konci pretekovej sezóny sme radi, že sa zídeme aspoň 5 – 7 chovateľov, pričom 5 chovateľov je 
minimálny počet stanovených smernicou na nasádzanie. 

Pokračovanie na ďalšej strane        
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Toto sa odzrkadľuje aj na výsledkoch našich chovateľov v rámci oblastného združenia Trenčín 
a na národnom fóre. V rámci našej ZO sa najlepšie umiestnili chovatelia v kategórii staré 
holuby   - 1. Monček Pavol, 2. Poljak Jozef, 3. Pšenek Milan, 4. Pilný Anton, 5. Síran Štefan. Kate-
gória mladé holuby – 1. Monček Pavol, 2. Poljak Jozef, 3. Suchánek Milan, 4. Zahradníček
Vladimír, 5. Pšenek Milan. V rámci OZ Trenčín cca 100 chovateľov kategórii staré holuby  25. 
Monček Pavol, 28. Poljak Jozef, 33. Pšenek Milan, 36. Pilný Anton, 41. Síran Štefan. Najúspešne-
jšie holuby v rámci nášho klubu: závod Národný pretek Gotha (575 km)   - 1. cena v rámci OZ 
TN z počtu 1122 ks holubička číslo SK22-0612-158, chovateľ Pilný Anton. Katovický memoriál – 
pretek Chomutov – nasadených 33 715 ks holubov – 10. cena SK21-0404-180 , chovateľ Pšenek 
Milan, 11.cena SK21-0611-541, chovateľ Poljak Jozef. Na oblastnej výstave v kategórii štandard 
holub – 1. cena SK16-M55-531 , chovateľ Poljak Jozef, 2. cena SK20-M55-1410, chovateľ Poljak 
Jozef. Tieto holuby nás reprezentovali na celoštátnej výstave v Trenčíne. Medzi najväčšie 
úspechy časti našich chovateľov patria umiestnenia v kráľovskej disciplíne  a to je super 
maratón.  Chovatelia sú združení pod organizáciou MDKS – Maratón derby klub Slovensko, 
ktorý eviduje cca 120 chovateľov z celého Slovenska. Závody v tomto klube sú od 900 km hore. 
V roku 2023 sme leteli závod Emdem cca 905 km , 3x Brusel  cca 1020 km. V generálnom ma-
jstrovstve MDKS sa najlepšie umiestnili 2.GM-Poljak Jozef, 7GM – Pilný Anton , 17GM -Ing. Jozef 
Kopačka. Najlepšie umiestnenia v závodoch Emdem : 3.cena – Poljak Jozef – holub 
č.SK20-M55-1015 , 5. cena – Pilný Anton – SK21-M55-2304 –HA. Brusel 1 – 2. cena Pilný Anton- 
SK21-M55-2310  HA, Bursel 2. – 3. cena – Poljak Jozef, SK19-M55-3122 HA , Brusel 3 – 6. cena 
Poljak Jozef, SK19-M55-3122 HA. 
V kategórii Eso za jeden rok – 4. cena – Poljak Jozef -SK19-M55-3122, 7. cena Pilný Anton – 
SK21-M55-2310 , v kategórii Eso za dva roky – 2. cena Poljak Jozef – SK19-M55-3122HA. Sú to fan-
tastické výkony vynikajúcich zvierat. Táto kategória si postupne nachádza väčšiu popularitu , 
dúfam, že sa na týchto závodoch bude zúčastňovať  stále viac chovateľov. Toto je asi všetko
z pretekových výsledkov z roku 2023. Tento môj príspevok by som nemohol skončiť bez 
úprimného poďakovania všetkým našim aktívnym členom , ktorí aj popri svojmu pokročilému 
veku a viacerí aj čiastočne nalomenému zdraviu  nezanevreli na tento náš náročný koníček. Je 
to len vďaka ich láske ku zvieratám , prírode a veľkej miere podpory rodín , ktoré sme veľakrát 
ochudobnili o dovolenky, čas pri výchove detí, spoločné sedenia a veľa iných vecí.  Za toto 
všetko sa im chcem ospravedlniť a z celého srdca poďakovať za ich trpezlivosť a obetavosť. 
Veľká vďaka patrí vedeniu obce Kameničany za vzornú spoluprácu. Ďakujem aj všetkým 
našim spoluobčanom, ktorí nám fandia. Lúčim sa s Vami s pozdravom „Letu zdar“ ! 

Poljak Jozef, predseda ZO CHPH Kameničany
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DHZ Kameničany
V úvode chcem v mene celého dobrovoľného hasičského zboru obce (DHZ) Kameničany 
popriať všetkým našim obyvateľom do nového roka 2024 hlavne pevné zdravie, veľa šťastia, 
rodinnú pohodu v kruhu najbližších bez nečakaných udalostí a žiadny nekontrolovaný oheň. 
Počas roka 2023 sme v našej obci nezaznamenali žiadny nekontrolovaný oheň. Tu je vidieť že 
disciplína ľudí je na vysokej úrovni. Nato aký bol rok 2023 bohatý na zrážky nás neprekvapila 
ani žiadna voda, ktorá by sa vymanila spod kontroly. Potok bol smerom od hlavnej cesty do 
centra obce počas decembra zaplnený, no nebol potrebný zásah techniky na odčerpávanie 
vody. DHZ Kameničany sa počas roka 2023 zúčastnil dvoch taktických cvičení. Prvé cvičenie 
prebehlo pod taktovkou profesionálov z Dubnice nad Váhom a veliteľa DHZ Bolešov Pavla 
Prnu. Na cvičení sme simulovali čerpanie vody z priehrady Gilianka do protipovodňových 
vakov, ktoré slúžia ako bariéry pri vyliatí riek a potokov z koryta. Na cvičení sa zúčastnili všetky 
DHZ z okresu Ilava + členovia DHZ Ľuborča, Kľúčové a Horné Sŕnie. Druhé minuloročné tak-
tické cvičenie prebiehalo v areáli letiska Slávnica. Cvičenie prebiehalo pod taktovkou veliteľa 
DHZ Bolešov Pavla Prnu. Na tomto cvičení prebiehal fingovaný požiar spadnutého lietadla, 
ktoré bolo nutné uhasiť. Úlohou DHZ Kameničany bolo pripraviť hniezdo záchrany, kde sme 
následne zhromažďovali pasažierov lietadla, ktorí sa nachádzali v areáli letiska a boli ľahko 
alebo ťažko zranení. Cvičenie prebiehalo vo večerných hodinách a pasažieri sa nachádzali
v celej oblasti areálu letiska, preto ich bolo nutné najprv vyhľadať a následne ošetriť a na
nosidlách priniesť do hniezda záchrany. Pri tomto cvičení sme sa otestovali hlavne po fyzickej 
stránke, pretože fingovaní pasažieri boli niekedy aj 800m od hniezda záchrany. Vyskúšali sme 
si spoluprácu kolektívu, komunikáciu cez vysielačky s veliteľom a ostatnými členmi DHZ.  
Ďakujeme za uplynulý rok 2023 a tešíme sa na spoločné akcie bez nekonktrolovaného ohňa
a iných živlov v roku 2024.          Andrej Barták

  

Jednota Dôchodcov Kameničany
Čas na prelome dvoch rokov – koľkokrát sme už pri ňom zastali a uvažovali,  čo bolo
a odchádza, ale aj čo bude, čo nás čaká. Už nepotrebujeme k príchodu Nového roka hlučnú 
oslavu ani veľké sľuby a predsavzatia – vieme o nich svoje! Skôr sa v tichu zamýšľame nad 
životom, čo všetko v ňom prebehlo a sme vďační Pánu Bohu, že nám doprial požehnané roky 
a stále praje. Dá sa povedať, že už žijeme darované roky. Možno sa aj tvárime, že nás už nič 
nedobehne, nedojme, nepoteší a predsa sa vieme tešiť hoci aj z drobností. Roky nám ubrali 
trpezlivosti a vniesli nevrelosť. Stáva sa nám, že nám celý svet lezie na nervy, ba i sami sebe. 
Vtedy je najlepšie neostať sám, ale ísť medzi ľudí. Takéto chvíle, kedy zabudnete na svoje prob-
lémy, ponúka i naša organizácia. V minulom roku sme sa na posedení, buď pri kabínach alebo 
na obecnom úrade stretli štyrikrát. Zúčastnili sme sa okresných športových hier v Bolešove. 
Dvaja členovia p. Mendel a p. Hudcovská získali medaile. Na rekondičko-liečebnom pobyte
v kúpeľoch či už Turčianske Teplice, Tatranská Kotlina, Piešťany, Vitanová sa zúčastnilo 16 
členov. Na majálese v Tuchyni 7 členov, na Katarínskej zábave v Červenom Kameni 2 členovia, 
na Silvestra v Mikušovciach 6 ľudí.    

Pokračovanie na ďalšej strane        
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Na záver:
Poďakovanie patrí občanom, ktorí prispeli svojimi článkami. Neprešlo jazykovou úpravou, 
necenzúrované. Vydané Obecným úradom Kameničany. 
Design: Martin Daško

Zoznam obyvateľov prihlásených 
na pobyt v obci

Prisťahovalo sa: 10 obyvateľov
Odhlásilo sa: 14 obyvateľov

Narodení: 6 detí
Navždy nás opustili: 2 občania 

Stav k 31. 12. 2023 na trvalý pobyt:
549 obyvateľov

-príprava Adventného venca

-zrezanie lipy na cintoríne

Navštívili sme výstavu Zlaté ruky v Púchove, predsedovia boli v ODA Trenčín v októbri.
V októbri sa členovia zúčastnili posedenia na OÚ. Pred Vianocami sme rozdali vianočné oblát-
ky. Toto sú všetko aktivity, ktoré sme absolvovali v roku 2023. Možno by sa dalo i viac, ale finan-
cie, ktoré sme mali pred pár rokmi, nestačia. Členské sme posielali 1€/člen, teraz 1,5€. Každý 
rok sme niečo ušetrili, teraz je to 10€. Nedajme si našu iniciatívu prekaziť tvrdšími podmienka-
mi, ktoré nám prináša súčasná doba, energetické obmedzenia a zvyšovanie cien. Radšej si 
hľadajme možnosti, ako si dopriať priateľské chvíle, spoločné aktivity, ktoré nás tešia. Rok 2024 
nám podáva ruku a čaká na našu odozvu, aby sme s rozumom a rozvahou zvládli problémy
a obmedzenia súčasnej doby. Máme bohaté životné skúsenosti a stále dostatok vôle a chuti 
dôstojne žiť. Robme všetko preto, aby sme mali okolo seba prajné prostredie, dobrých 
priateľov, ale aj záujem a úctu všetkých, ktorí vedú a riadia našu spoločnosť.

Jolana Dubničková  


